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Protokół Nr  
 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Więcborku, 
odbytego w dniu 23.09.2011r. 

 
 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10:00 – 12:00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej     - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka      - Paweł Toczko 
3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy w Więcborku      - Tomasz Siekierka 
4. Kierownik Świetlicy Środowiskowej    - Emilia Pawłowska 
 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Jan Antczak powitał radnych i zaproszonych gości. 
 
Przedstawił porządek obrad spotkania, który przewidywał: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały. 
2. Opieka medyczna w szkołach – stan zdrowia dzieci i młodzieŜy. 
3. Spotkanie z Kierownikiem Środowiskowego Domu Samopomocy w celu zapoznania się  

z aktualną sytuacją w placówce po objęciu stanowiska. 
4. Sprawy róŜne. 
 
Program przyjęty został przez Komisję bez zmian. 
 

 
Ad. 1. 
 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Więcbork Klubu Samopomocy dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi przedstawił p. Tomasz Siekierka. Wyjaśnił, Ŝe Wojewoda 
Kujawsko-Pomorski decyzją nr WFB.I.3120.43.2011 z dnia 10 sierpnia 2011r. przyznał dotację 
na finansowanie klubu samopomocy w Więcborku, przy ul. Pocztowej 16. Dotacja ta została 
udzielona na bieŜącą działalność klubu samopomocy, w związku z uruchomieniem 20 nowych 
miejsc od września 2011r. Udzielona dotacja jest odpowiedzią na wniosek Burmistrza Więcborka 
dotyczący utworzenia na terenie Gminy Więcbork klubu samopomocy dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi. W myśl ustawy o pomocy społecznej klub samopomocy dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi jest ośrodkiem wsparcia będącym jednostką organizacyjną pomocy społecznej 
dziennego pobytu. Klub będzie funkcjonował na bazie Środowiskowego Domu  
w godz. popołudniowych przez 2 dni w tygodniu. Środowiskowy Dom chce w ten sposób 
pozyskać osoby, które staną się jego uczestnikami.  
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E. Pawłowska przedstawiła ofertę dla uczestników, która stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 
Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Wynik głosowania. 
 
Projekt uchwały przegłosowano jednomyślnie. 
 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia na terenie gminy Więcbork liczby punktów sprzedaŜy 
napojów alkoholowych zawierających powyŜej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa) 
przeznaczonych do spoŜycia poza miejscem sprzedaŜy i w miejscu sprzedaŜy oraz zasad 
usytuowania miejsc sprzedaŜy i podawania napojów alkoholowych przedstawił Komisji  
T. Siekierka. Wyjaśnił, Ŝe Rada Miejska zgodnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości  
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi zobowiązana jest określić w drodze uchwały liczbę punktów 
sprzedaŜy napojów alkoholowych oraz zasady usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaŜy 
tych napojów. Dodał, Ŝe zmiana jest spowodowana pismem Prokuratury w Tucholi, która uznała, 
Ŝe poprzednia uchwała jest zbyt obszerna. 
 
Pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
Projekt uchwały przyjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 2.  
 
Na spotkanie przybyła doktor B. Mierzejewska, która przedstawiła stan zdrowia dzieci  
i młodzieŜy w szkołach. 
Dwa tysiące dzieci w szkołach jest pod opieką pielęgniarki i lekarza. 3 pielęgniarki sprawują 
opiekę nad 1332 dziećmi, a 1 nad szkołą podstawową w Więcborku, szkoła specjalną i Centrum 
Edukacyjnym. Wyjaśniła, Ŝe pielęgniarki przygotowują dzieci do badań bilansowych – 1 klasa  
i 3 klasa szkoły podstawowej, 1 klasa gimnazjum i 1 klasa szkoły średniej. Dzieci przechodzą 
badania ciśnienia, słuchu, wzroku, wagi. Uwagi wpisywane są na kartę bilansową, następnie 
swoje uwagi nanoszą nauczyciele i rodzice. Dzieci przychodzą do przychodni wraz z rodzicami. 
Są badane i kierowane do poradni, jeśli jest taka potrzeba. Po przebadaniu są określane zadania 
dla pielęgniarki i rodzica. System jest szczelny i sprawdza się. Pod względem obsługi medycznej 
dzieci są pod dobrą opieką. 
Problemy zdrowotne, z którymi borykają się dzieci: 
 

• 70% dzieci cierpi na wadę postawy (asymetria bioder, kręgosłup, wystające łopatki), 
• wada wzroku, 
• alergia oddechowa i skórna, 
• otyłość, 

 
Dr B. Mierzejewska uwaŜa, Ŝe Komisja Zdrowia powinna się zainteresować cięŜarem plecaków 
dzieci. Dyrektorzy szkół powinni reagować. 
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Burmistrz P. Toczko zauwaŜył, Ŝe powinien zmienić się program nauczania. 
 
B. Lida dodała, Ŝe  w takiej sytuacji powinny być dwa komplety podręczników. 
 
Dr B. Mierzejewska zwróciła uwagę na szczepienia dziewczynek HPV przeciwko rakowi szyjki 
macicy. Wyjaśniła, Ŝe problemem są dziewczynki z Domu Dziecka. Szczepienia zaczynają się  
od 11-12 lat do 25 roku Ŝycia. Jedna dawka kosztuje 400 zł, a muszą być 3 dawki. W ośrodku 
nazbierało się trochę chętnych osób, więc przy zakupie większej ilości szczepionek udało się 
wynegocjować cenę 270 zł za jedną dawkę. 
 
J. Antczak zapytał ile jest dziewczynek w Domu Dziecka. 
 
B. Lida odpowiedziała, Ŝe 15, ale nie chce Ŝeby gmina płaciła za wszystkie dzieci. KaŜda gmina 
moŜe przecieŜ pokryć koszt szczepionki dziewczynek ze swojego terenu. 
 
J. Antczak zapytał czy MGOPS moŜe pomóc? 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe nie mogą dofinansować zbiorowo dzieci, jedynie indywidualnie 
moŜliwy jest zasiłek na sfinansowanie szczepionki. Na pewno nie ma moŜliwości finansowania  
szczepionek dla dzieci z innych gmin. 
 
Dr B. Mierzejewska zapytała czy gmina nie ma moŜliwości  sfinansowania szczepienia 
wszystkich 12 latek? 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe absolutnie nie. Gminie dorzuca się zadań, które musi 
finansować. „Nie jesteśmy zadowoleni kiedy mamy dopłacać nawet do dróg powiatowych.  
Nie jesteśmy w stanie sfinansować tego zadania”. 
 
J. Antczak zapytał jak często do szkoły jeździ lekarz z pielęgniarką. 
 
Dr B. Mierzejewska odpowiedziała, Ŝe nigdy. Lekarz nie moŜe dotknąć dziecka bez obecności 
rodzica. 
 
J. Antczak zapytał czy w związku z odejściem jednego lekarza z przychodni Medyk przychodnia 
Provita będzie w stanie przyjąć  ok. 500 osób, które były zapisane w Medyku? 
 
Dr B. Mierzejewska odpowiedziała, Ŝe duŜo osób zapisanych pochodziło z innych gmin, m.in.  
z ŁobŜenicy. Ośrodek nie jest w stanie przyjąć osób z ościennych gmin. Nie zapisuje Ŝadnych 
ludzi z innych gmin. 200 osób, które były zapisane w Medyku, a pochodzą z naszej gminy są juŜ 
zapisane w Provicie. 
 
Burmistrz P. Toczko w odniesieniu do tematu otyłości stwierdził, Ŝe naleŜy się przyjrzeć 
produktom, które są w sklepikach szkolnych. Warto porozmawiać z dyrektorami szkół i Agencją 
Rynku Rolnego, które finansuje mleko bezpłatnie, a smakowe z dopłatą. 
 
Dr B. Mierzejewska odpowiedziała, Ŝe jest oburzona faktem, aby w sklepikach szkolnych 
sprzedawano głównie chipsy. Dowiedziała się, Ŝe jest to sklepik prywatny, więc szkoła nie ma 
wpływu na to co się tam sprzedaje. 
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J. Antczak zapytał czy komisja moŜe zakazać sprzedaŜy takich produktów w szkołach?  MoŜna 
przecieŜ pójść na następnej Komisji i to sprawdzić. 
 
Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe moŜna wystąpić do Dyrektora BOOS-u i zobaczyć jak 
sporządzone są umowy. MoŜe warto zaznaczyć to w umowie. 
 
M. Kielich wspomniał, Ŝe kiedy prowadził sklepik i sprzedawał w nim bułki to zauwaŜył,  
Ŝe sprzedaŜ chipsów spadła. 
 
Burmistrz P. Toczko dodał, Ŝe duŜą krzywdę wyrządza mleko słodzone. 
 
Dr B. Mierzejewska zasugerowała, aby nauczyciele w-f słuchali czasem swoich uczniów, którzy 
nie chcą wykonywć niektórych ćwiczeń. 
 
Więcej pytań nie było. 
 
Ad.3. 
 
E. Pawłowska rozpoczęła sprawozdanie od kwestii finansowej. Uznała, Ŝe placówka jest  
w dobrej kondycji finansowej. Wojewoda przyznaje dotację w wysokości 360 tys. zł. Po stronie 
Świetlicy był zdecydowanie mniej środków. MoŜna wnioskować jeszcze o zwiększenie dotacji 
na jakieś 5 etatów. Koszty stałe pozostają natomiast bez zmian. Trzeba rozsądnie manipulować 
budŜetem. W najbliŜszym czasie powstanie siłownia i pracownia ceramiczna, która rusza juŜ  
od poniedziałku. Pani, która będzie miała nadzór nad pracownią zrobi odpowiednie kwalifikacje. 
Utrzymanie pieca to nie jest duŜy koszt. Glina jest tanim materiałem plastycznym. Czas pokaŜe 
czy będziemy zwiększać liczbę miejsc. Ludzie, którzy do nas przychodzą często mają barierę, 
aby wyjść z  domu. Klub „Domek” ma im w tym pomóc, ma pokazać, Ŝe jest fajnie.  
Osób z zaburzeniami psychicznymi jest duŜo w gminie. Wznowione zostaną zajęcia  
w pracowni komputerowej. Tego chcą podopieczni. Uruchomione zostaną zajęcia świetlicowe 
(gry, czytanie gazet) oraz trening kulinarny. Podopieczni będą sobie sami przygotowywać lekkie 
posiłki na zasadzie nauki. Dzięki dofinansowaniu z MGOPS na posiłki zwalnia się pula środków 
pienięŜnych. Wszystko odbywa się na zasadzie dobrowolności. Oferta musi zachęcić 
podopiecznych. Osoba zajmująca etat pracownika socjalnego przejdzie na terapeutę zajęciowego. 
Zajmie się pracownią krawiecką i kuchnią. Będziemy się natomiast wspomagać pracownikiem 
socjalnym z MGOPS. Będzie przeprowadzał wywiady i wydawał decyzje. Uczestnik kierowany 
jest na 6 miesięcy, a po tym okresie trzeba ocenić jego postępy i zdecydować czy musi pozostać 
czy nie. Przyjęli śmy dwie nowe osoby. Pracujemy zespołowo. Skupiamy osoby z zaburzeniami  
i chorobami psychicznymi. 
 
J. Kujawiak stwierdził, Ŝe wydaje mu się, Ŝe zmiana jest poŜyteczna, celowa i da efekty. Zapytał 
czy udało się zlikwidować antagonizmy wśród pracowników. 
 
E. Pawłowska odpowiedziała, Ŝe wszystko jest juŜ w porządku. 
 
T. Siekierka dodał, Ŝe mimo bardzo dobrej współpracy, niestety do 2014 r. Dom Środowiskowy 
musi zostać wydzielony ze struktur MGOPS. 
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B. Lida zapytała co ze Świetlicą Środowiskową. 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe z dniem 1 stycznia ginie nadzór Wojewody nad Świetlicą 
Środowiskową. Przechodzi ona pod skrzydła Burmistrza. Dom Środowiskowy na razie jest  
w pełni finansowany ze środków Wojewody. Świetlica póki jest to moŜliwe niech będzie  
w naszych strukturach. 
 
B. Lida zapytała E. Pawłowską czy zarządza i świetlicą i domem? 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe są to niezaleŜne funkcje. Środowiskowy Dom finansuje 
Wojewoda, więc nie udało się połączyć tych dwóch placówek. Nadmienił równieŜ, Ŝe  z dniem  
1 stycznia ustawa o pieczy zastępczej nakłada na gminę nowe obowiązki związane  
z finansowaniem. Stworzyć trzeba będzie 2 etaty asystenta rodzinnego, 1 etat administracyjny, 
rodziny zastępcze (nowe) będą finansowywały gminy. 
 
J. Antczak zapytał czy gmina ma zapłacić za zatrudnienie asystentów? 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe tak i opłacić rodzinę zastępczą. 
 
J. Antczak stwierdził, Ŝe prace społecznie uŜyteczne to dobry pomysł. 
 
T. Siekierka odpowiedział, Ŝe Urząd Pracy nie ma środków i prace społecznie uŜyteczne będą 
tylko do końca września. 
 
E. Pawłowska wracając do tematu Środowiskowego Domu stwierdziła, Ŝe tematem pilnym jest 
zakup samochodu do przewoŜenia osób niepełnosprawnych. 
 
Więcej pytań nie było, spotkanie zakończono. 
 
 
Prot. 
 
E.K.K. 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 

/-/ Jan Antczak 

 
 
 
 
 
 
 


